

Living the Qur'an

Grade 4 - Surat An-Naba

The Great News

The 6th Annual Quran Memorization & Tajweed Contest

Instructions: The contestant is required to know and understand the In the Shade of the Verses and the Qur'an ... Knowledge and Action sections. Contestants can choose the language to which they will be orally tested. The Big Idea is for the sake of knowledge and will not be examined on the day of the competition.



The Big Idea (عم يتساءلون عن النبأ العظيم)

This Surah takes its name from the word An-Naba in the second verse and it means "The Great News". What is the "Great News" that Allah (swt) is telling us about? It is the news about the Day of Judgement, the Last day.

.

In the Shade of the Verses:

(إن يوم الفصل كان ميقاتًا)

The day of "Al-Fasl" is one of the names of the Day of Judgement and it means the final day of life on Earth. This name also means the beginning of the life of the Hereafter, the eternal life. As Muslims, it is one of the pillars of Iman to believe in the Last Day.

(إن للمتقين مفارًا)

Allah gives us glad tidings in this Surah through the promise He has for the believers. The believers are those who obey Allah, and do what he loves and stay away from what He hates. He promises them "Mafaza" - attainment and triumph in the Hereafter.



Qur'an ... Knowledge and Action

To gain Allah's love and Jannah, I always choose to do righteous deeds which Allah loves and orders me to do.





بالقرآن نحيا

سورة النبأ - الصف الرابع الخبر العظيم

The 6th Annual Quran Memorization & Tajweed Contest

تعليمات: المطلوب من المشارك دراسة و فهم الفقرتين في ظلال الايات والقران علم و عمل حيث سيتم تقييمه شفهيا فقط بعد تسميع السورة الكريمة بأي لغة يختارها المشارك ملاحظة: فقرة الجو العام للسورة هي للفهم العام و لن يتم التقييم فيها

في ظلال الآيات

(إن يوم الفصل كان ميقاتًا) يوم الفصل هو أحد أسهاء يوم القيامة وهو اليوم الذي تنتهي فيه الحياة الدنيا وتبدأ فيه الحياة الآخرة حيث يجازي الله كل إنسان بعمله ، فيدخل المؤمنون الجنة ويُعاقب الكافرون بالنار. والإيمان باليوم الآخر هو ركن من أركان الإيمان والاعتقاد به واجب على كل مسلم ومسلمة

(إن للمتقين مفارًا) بشر الله عباده الذين يعملون الأعمال الحسنة التي يحبها الله بالفوز بالجنة ، لذلك فإن كل مسلم حريص على أن يكون من قائمة الفائزين أن يكثر من هذه الأعمال.

الجو العام للسورة:

عم يتساءلون عن النبأ العظيم هذه السورة أخذت اسمها من كلمة النبأ الواردة في الآية الثانية وتعنى (الحبر) فهل تعلمون يا صغاري عن ماذا يريد الله أن يخبرنا ؟ إن الله يريد إخبارنا في الله يريد إخبارنا في هذه السورة عن يوم

القيامة.

القرآن ... علم وعمل

اختار دائما الأعمال الصالحة التي يحبها الله ويأمر بها لأفوز برضاه وبالجنة

